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Abstract (en)
1. A shoe bottom, in particular for sports shoes, which in the shank (5) has weak locations (6, 7) for reducing the torsional stiffness about an axis
extending substantially in the longitudinal direction of the shoe, in order to permit twisting, which is adapted to the natural movement of the foot, of
the front sole portion (3) relative to the rear sole portion (4), about said axis, characterised in that the shank (5) of the shoe bottom (1, 2) is stiffened
against bending about an axis extending transversely with respect to the longitudinal direction of the shoe by a striplike or rod-like stiffening element
(9) which is directed in the longitudinal direction of the shoe.

Abstract (de)
Ein Schuhboden, inbesondere für Sportschuhe, der im Gelenk (5) die Torsionssteifigkeit um eine etwa in Schuhlängsrichtung verlaufende Achse
herabsetzende Schwachstellen (6, 7) aufweist, um eine der natürlichen Fußbewegung angepasste Verdrehung des Vordersohlenbereiches (3)
gegenüber dem Hintersohlenbereich (4) um diese Achse zu ermöglichen. Um eine erhöhte Stabilität und eine bessere Führung des Fusses bei
Beibehaltung der erwünschten Verdrehbarkeit zu erzielen, ist vorgesehen, daß das Gelenk (5) des Schuhbodens gegen Biegung um eine quer zur
Schuhlängsrichtung verlaufende Achse durch solche Versteifungsmittel (9) versteift ist, die keine Erhöhung der Torsionssteifigkeit herbeiführen.
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